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Скъпи читатели,

“Имам една мечта.”(I have a dream). Знаете ли кой е 
авторът на тези думи? Мартин Лутер Кинг. Той е меч-
таел за свят без расова дискриминация, в който всеки е 
свободен независимо от цвета на кожата си. Красиво е 

човек да има мечти, свързани с личния живот, както и с 
живота на сънародниците си. Но също така е красиво да 

имаме мечти за църквата, защото тя е важна за нас като 
християни, даже е едно от най-значимите неща в живота 

ни.
Една от мечтите ни за Адвентната църква в Бълга-

рия, която се зароди преди доста време, е да създадем 
българско адвентно списание, което да бъде продължител 

на в.“Християнска мисъл”, но заедно с това да включи в 
страниците си и сп. “Адвентен свят дайджест”, което да 

засили нашето чувство за принадлежност към огромното 
адвентно семейство в цялата му пъстрота по лицето на 

земята. Най-после то е факт. И ние се радваме, че вие 
като негови читатели, споделяте нашата мечта.

Надяваме се материалите, поместени в него, да дават 
наистина полезни за живота знания и съвети, както и да 
развият любов към четенето и изследването на доброто, 

ясното и чисто слово на Библията.

Успех по пътя заедно,

Теодора Николова
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На 18 ноември 1848 г. 
Елън Уайт получава 
видение от Бога, в 

което й се казва да накара съпру-
га си да стартира издаването на 
“малък вестник”, който с течение 
на времето да започне да пръска 
светлина по целия свят. Въпреки 
голямата си бедност, Джеймс и 
Елън пристъпват  с вяра и отпе-
чатват със собствени пари 1000 
копия от малко книжно издание, 
наречено “Настоящата истина” 
(The Present Truth) през юли 1849 
г. На следващата година то е за-
менено със “Секънд Адвент Ревю 
енд Сабат Херълд”  (Second Advent 
Review and Sabbath Herald). В края 
на краищата то се превръща в 
Адвентист ривю  (Adventist Review), 
което се издава и до днес три 
пъти в месеца.  

През 2004 г. на Генералната 
конференция световната адвент-
на църква си зададе въпроса как 
може да се засили единството на 
адвентните убеждения - вярата, 
доверието, мисията и надеждата 
- по света?  Служителите достиг-
наха до идеята за създаване на 
ново списание, което да се разпрос-
транява безплатно - “Адвентен 
свят” (Adventist World). То щеше 
да бъде средството, чрез което 
да се подпомага  утвърждаването 
на новоповярвалите, особено в Аф-
рика, където печатните издания 
съвсем не са леснодостъпни. Спи-
санието стартира на английски 
език на сесията на Генералната 
конференция през 2005 г. в Сент 
Луис. То бързо се разрасна, след 
като беше преведено на корейски 
и индонезийски език. През 2007 
г. беше прибавен превод и на 
други езици: френски, испански, 
португалски, така че тиражът му 
достигна близо 2 000 000 копия 
на месец. През 2010 г. се включи 
и Германия и така изданието 
започна да се разпространява в 
Германия, Австрия и Швейцария. 
Годините 2010 и 2011 са свързани 
с голям тласък в дигитално-
то разпространение на руски, 
арабски, урду и румънски език. 
Виетнамският беше прибавен 
към китайското издание, което 
се превежда и разпространява по 

интернет от 2007 г.
Но през 2011 г. се зароди друга 

идея. Тъй като не беше възможно 
да се отпечатва списанието на 
всички говорими езици по адвентния 
свят поради финансови причини, 
защо да не се създаде съкратено 
издание, включващо най-добрите 
статии от тримесечието, което 
да бъде използвано и вмъкнато в 
официалното местно издание на 
роден език. Евроазиатската диви-
зия се съгласи да подпомогне това 
рисково начинание чрез оформянето  
на списание от 16 стр., съдържащо 
статии заедно със снимките и 
графичните материали към тях, 
изработвани от нашия дизайнер 
в Мериленд, като подборът им да 
се извършва от Генералната конфе-
ренция. Евроазиатската дивизия се 
съгласи да предостави този формат 
от 16 стр. на всеки съюз, който би 
го изискал за издаване на собствен 
език. Така членовете на църквата ни 
биха имали достъп до материали от 
световната църква и едновременно 
с това щяха биха се радвали и на 
съдържанието, подготвено на мест-
но ниво от издатели и сътрудници. 
Това списание щеше да се издава 
на всеки три месеца, вместо всеки 
месец с цел да се намалят разходите 
по превод и отпечатване.

Тази формула първо беше при-
ложена в Унгарския съюз, който 
търсеше начин да подобри своето 
издание, а след това се реализира 
и в Югоизточния съюз в Белград.

През 2013 г. беше направен 
голям пробив, след като Генерал-
ната конференция намери начин 
да си партнира с издателска къща 
Ориентал Уочмън Пъблишинг 
(Oriental Watchman Publishing 
House) в Пуна, Индия, където се 
създаде център на сп. “Адвентен 
свят дайджест” (Adventist World 
Digest), отговорен за превода и 
оформлението на 12 местни ин-
дийски диалекта, между които: 
хинди, тамил, телегу, бенгалесе, 
малайлам, канада, орийа, гуйара-
ти, асамесе, мисо, гаро и марати. 
По същото време тайландският 
съюз видя резултата от това 
и също стартира изданието на 
тайландски език. 

Продължава на стр.15

Едно изпълнено видение

Клод Ричли, 
асоцииран издател 
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Професор от  
университета в  
Ла Сиера печели меж-
дународна награда 
Еми за филм “чудо”

Хоноруван професор от адвент-
ния университет Ла Сиера получи 
международна Еми награда за телеви-
зионен филм, който разказва ис-
торията за едно истинско чудо.

“Кристоф Зилбер - известен 
сценарист и хоноруван профе-
сор в Ла Сиера - беше сред топ 
телевизионните таланти, които 
получиха честта да бъдат удос-
тоени с мечтаната церемония в 
Ню Йорк Сити” - съобщава учи-
лището в своите новини. Филмът на 
Зилбер е бил избран от четири номи-
нирани от цял свят в категорията 
“телевизионен ТВ филм/минисериал”.

Десетте награди за програми и 
изпълнения включват Еми за “Ден 
за чудо” - австрийско-германски 
телевизионен филм, който е бил 
излъчен в Австрия и Германия през 
2013 г. пред рекорден брой зрители. 
Взет от реално житейско съби-
тие, първоначално описано в сп. 
“Ню Йорк”, историята разказва за 
драмата на християнско фермерско 
семейство, което открива своята 
четиригодишна дъщеря да плува в 
замръзналото езерце. Въпреки че е 
смятана за клинично мъртва от 
медицинския персонал, млад неопи-
тен лекар решава да се опита да 
я спаси пред лицето на силната и 
превъзхождащата го опозиция от 
страна другите му колеги.

Близо 75 процента от филма 
протича в операционната стая 
в болницата, улавяйки в детайли 
героичните усилия на лекаря, който 
преодолява всички пречки под изклю-
чителен стрес, за да съживи детето 
в краткия период от време, в който 

такова възстановяване е възможно.
“Това е история за доктор, който 

взима решение и казва: Няма да изо-
ставя това момиче - споделя Зилбер.” 

Историята привлича режисьо-
ра, защото се отнася до големия 
морален въпрос доколко можем да се 
месим в чужд живот, съществуват 
ли чудеса и можем ли ние чрез наша-

та собствена твърдост 
в надеждата да им позволим да се 
случат - казва той. Оставяме на 
зрителя да реши.” 

Филмът е продуциран от Ро-
убот филм в коопродукция с Граф 
Филмпродакшън, ZDF и ORF в съ-
трудничество с Бетафилмс, Мюн-
хен, Германия. 

След пускането на филма много 
лекари и медицински сестри пишат 
благодарствени писма на създатели-
те на творбата, затова че са успе-
ли да опишат толкова точно света, 
в който те работят. “Благословен 
съм с добра кариера, но никога не 
съм имал подобни отзиви за филм.” 
-  споделя Зилбер.

Израснал с два езика в Берлин и 
Лондон, Зилбер е сценарист и съпро-
дуцент на над 25 филма и на много 
телевизионни сериали в Германия, 
Австрия, Англия и САЩ, неговия нов 

дом. Наречен “един от най-ярките 
нови сценаристи” от скрининтерне-
шанъл, той получава за филмите си 
многобройни европейските филмови 
награди, Златен глобус и Еми награди, 
както и много награди в международ-
ни филмови фестивали.

Той е особено познат с филми 
като международния хит на 2003 
г. “Good Bye Lenin”  и критично 
аплодираната през 2008  планинска 
драма “North Face.” 

През 2011 фондацията Вилсек 
награждава Зилбер като имигрант 
създател на филми, чийто креативен 
дух оживява и вдъхновява американ-
ското кино.  Неговите най-скорошни 
проекти включват получилата много 
награди нюйоркска история “My Last 
Day Without You” и “Banklady.” 

В момента Зилбер работи с 
продуцентска кампания в Лондон 
върху телевизионен сериал озагла-
вен Нюрнберг. Проектът се базира 
на известния нюрнбергски процес, 
който протича между 1945 и 1949 г. в 
Нюрбернг, Германия, и има за цел да 
осъди лидерите на нацизма за прес-
тъпления против човечеството. 

Между телевизионните проекти 
Зилбер преподава две дисциплини в 
университета Ла Сиера: телевизио-
нен сценарий и писане. Той прис-
тига през 2012 по покана на про-
грамния директор и професор Родни 
Ванс. Двамата се срещат предишна-
та година във филмовия фестивал 
Сими вале, където Зилбер е провеж-
дал сесия с въпроси и отговори пред 
студенти.  

Зилбер посещава Ла Сиера по 
покана на Винс и споделя: “Влюбих 
се в кампуса, в атмосферата тук. 
Наистина й се наслаждавам. В пър-
вия клас, в който преподавах, видях 
новокурсници, които се чувстваха 
несигурни. Видях ги да изразяват 
себе си и да израстват по много 
начини. Аз наистина гледам напред 
към бъдещето. Имаме големи пла-
нове.”
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ЧудоДен за

Кристоф Зилбер



Неотдавна сирийска 
бежанка, майка с 
три деца, сподели в 
една медия следната 
трогателна история:
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В Неговата 
благодат 
дишаме и 
съществуваме 
и връзката 
ни с Него е 
единствената 
гаранция в 
живота ни.

благодат
Неговата
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До селото им достигнал 
слух, че съседното село е уни-
щожено от военни формиро-
вания, неизвестно от какъв 
произход, които се отправят 
към тях. Ясно било, че ги очаква 
същата участ. Бащата, който 
ръководел малко предприятие 
за производство на зехтин, 
веднага взел нужните мерки: 
изпратил напред по пътя за 
границата майката и децата, 
като по-бавно вървящи, а той 
и големият син решили да 
останат още малко, да събе-
рат някои по-необходими за 
емигрантството им неща, 
и скоро да ги настигнат. За 
съжаление, не успели за мину-
ти - на излизане от селото 
били застигнати от военните 
и зверски изклани. Майката 
разбрала какво се е случило 
едва след седмица чакане на 
границата с Турция.        

Жестока 
участ! 
Чувствата 
ни просто 
отказват да 
я възприемат 
реално...

Тази случка ми напомня 
за  една друга подобна, не по-
малко страшна и не по-малко   
действителна.

Не едно село, а цял един 
милионен народ, поробен и 
наплашен, с много жени и 
деца, очакват неприятеля да 
ги нападне, без да има къде да 
емигрират, без да могат да се 
защитят, обхванати от па-
рализиращ ужас и безнадеждно 
отчаяние. (Случката, за която 
разказвам сега се разиграва 
съвсем близо до мястото 
на действие на предишната 
случка.)

И тогава жертвите при-
бягват до едно мощно оръжие, 
пред което всички лазерно-
атомно-водородно-плазмено-
електронни и всякакви там 
поразяващи средства, изглеж-
дат като детски играчки от 
анимационен филм:

Молитвата!
“...израйлевите синове... 

се уплашиха от филистим-

ците и... казаха на Самуил: 
Не преставай да викаш за 
нас към Господ да ни спаси! 
...И Господ го послуша... Гос-
под прогърмя със силен гръм 
върху филистимците... и те 
бяха разбити... И преслед-
ваха филистимците чак до 
под Ветхар. Тогава Самуил 
взе един камък и го поста-
ви между Масфа и Сен и го 
нарече Евен-Езер, като каза: 
До тука ни помогна Господ!”   
(1 Цар. 7:7-13). 

Всъщност Евен-Езер оз-
начава буквално  “камъкът 
[eben] на помощта [ezer]”. 
Това е било паметник на 
грижата и закрилата на 
Небесния Баща към Него-
вите деца, които търсят 
помощта Му. Всеки вярващ 
има в живота си такива 
скъпоценни моменти, когато 
Господ се е намесвал мощно 
и е извършвал велики неща 
за него. Представяте ли си, 
ако всеки издигаше реален 
паметник от камък след 
всяка една такава опитност! 
Цялата земя би била осеяна с 
паметници и по нея просто 
не би имало къде да се ходи! 
Но Исус ни е дал памет, за 
да съхраняваме в съзнанието 
си свеж спомена за всяко 
Негово благословение.  През 
следващата година животът 
ни със сигурност ще бъде 
украсен с нови паметници 
на Неговата благодат. 

Най-популярното поже-
лание, което хората си от-
правят един към друг е - за 
“късмет”. Но “късметът” не 
е вълшебна пеперудка, която, 
като кацне на рамото ни, ни 
предпазва от всичко лошо и 
неприятно. Не трябва нито 
за миг да забравяме, че стоим 
на омагьосана почва, живеем 
на вражеска територия. 
Само когато нашият Водач 
и Защитник е с нас, само 
тогава сме наистина в безо-
пасност, само тогава можем 
да сме сигурни, че всичко ще 
ни съдейства за добро. В 
Неговата благодат дишаме 
и съществуваме и връзката 
ни с Него е единствената 
гаранция в живота ни.

В нашето пътуване по жи-
тейското море през годината, 
ще минаваме през опасни и 
бурни места. Но ако нашият 
Капитан е на кормилото, ще 
достигнем крайната Цел, въ-
преки премеждията! А това 
е най-важното!

Кремен Кръстев
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Гергана Гешанова 
е родена в София. За-
вършва медицина със спе-
циалност вътрешни боле-
сти. Работи дълго време 
като фитотерапевт в 
клиниката на д-р Памуков 
в столицата. Специализи-
ра превантивна медицина 
в Щатите. От 1991 г. е 
член на Адвентната църк-
ва, където активно се 
включва в здравния отдел, 
за който отговаря пове-
че от 15 години. Преди 
няколко години започва 
активна социална дейност, 
свързана с борбата за 
ограничаване на тютюно-
пушенето на обществени 
места в държавата ни. 
Избрана е за председател 
на Коалиция за живот без 
тютюнев дим, състояща 
се от 36 неправителстве-
ни организации, съвместно 
с гражданска инициатива 
“България без дим“.

Д-р Гешанова, кога и защо се 
създаде тази коалиция? 

Формирането на тази коалиция 
започна през 2010 г. Народното съ-
брание беше гласувало пълна забрана 
на пушенето на закрити обществени 
места. От 1 юни на 2010 г. тази 
забрана трябваше да влезе в сила. Но 
през м.февруари на същата година 
депутати, свързани с тютюневата 

индустрия, направиха предложение 
тя да отпадне. И тогава министер-
ството на здравеопазването излезе 
със становище, че забраната може да 
бъде отменена. Това беше шокиращо-
то, защото се предполага, че именно 
това министерство трябва да ми-
сли преди всичко за здравето на хо-
рата, но...  Тогава се събраха хора от 
неправителствени организации като 
тази на кардиолозите, на специали-
стите по белодробни болести, фон-
дацията за борба с рака, пациентски 
организации, организации на родите-
ли, педагози, спортисти, столична 
библиотека, община Кюстендил, 
гражданската инициатива “България 
без дим” и т.н., и решиха, че ако 
министърът на здравеопазването не 
пази хората, то тогава ние трябва 
да се обединим и да направим всичко 
възможно да се погрижим за тях. И 
тогава тези над 30 организации, в 
това число и благотворителната 
организация към Адвентната църква 
АДРА, съвсем спонтанно започнаха да 
действат и работят заедно в една 
инициатива, наречена Коалиция за 
живот без тютюнев дим. 

Всички решихме да се борим 
съвместно, изправяйки се срещу хора, 
институции и закони, с цел здравето 
на народа. Но въпреки митингите, 
лозунгите, плакатите, протестите, 
изявите в медиите, писмата до 
депутатите с призиви да защитят 
интересите на хората, и още много 
и оригинални идеи (като например да 
накараме Б.Борисов да бяга в парка 
на чист въздух), пълната забрана 
беше свалена. Поради партийна 
поръчка или финансови интереси, 
така или иначе, тя беше премахна-
та. Реално тя просъществува само 
един ден - на 1 юни 2010 г. Веднага, 
още на следващия ден, беше въведе-

на частична забрана. Беше решено в 
заведенията да има места за пушачи 
и места за непушачи. Спомняте си 
как беше. На практика бяха удо-
влетворени само пушачите. Малко 
останаха тези заведения, в които да 
не се пуши. Един такъв пример беше 
курортът Албена. Управителите му 
решиха да си въведат забраната и 
трябва да ви кажа, че те се радваха 
на изключително много посещения и 
от българи, и от чужденци, които 
оцениха високо тази възможност.

Имаше ли международна подкре-
па това движение, което започнах-
те тогава?

След отмяната на забраната 
ние бяхме като попарени и напълно 
обезкуражени. Мислехме, че това е 
трагичният край на нашата бор-
ба, но тогава Господ ни подкрепи. 
Международни организации от цяла 
Европа като Международния съюз за 
борба туберкулозата и белодробните 
заболявания, организации, които бяха 
свързани с борбата срещу рекламата 
на цигари и т.н., ни заявиха, че с 
удоволствие ще подкрепят проект, 
чрез който да се върне забраната. 
Тогава от всичките организации ние 
избрахме представител и ръководи-
тел на този проект да бъде фонда-
ция АДРА. Една от причините беше, 
че АДРА е работила с Международ-
ния съюз и в други страни по света 
и беше добре позната. И така АДРА 
в България спечели проект, който на-
рекохме Да върнем пълната забрана, 
получавайки категорично одобрение 
най-вече поради големия си опит в 
работата за социални каузи и пора-
ди професионалния капацитет на 
нейното счетоводство. Този проект 
даде възможност на хора, които до 
момента действаха напълно добро-
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волно, изработвайки пла-
кати, флайери, значки със 
свои собствени средства, 
да имат малка подкрепа, 
разширявайки дейностите 
си и размножаването на 
материали. 

Ние се радваме, че 
в нашата църква има 
хора, активно включени 
в обществения живот и 
проблеми на държавата 
ни. Как беше избрана за 
председател на коалици-
ята? 

В началото аз бях 
координатор. Оказа се, че с 
много от хората в различ-
ните неправителствени 
организации се познавах 
отпреди - били сме колеги 
в областта на превенция-
та и когато по-късно през 
2012 г. от тази спонтанна 
коалиция се сформира и 
регистрира сдружение, аз 
бях избрана да бъда негов 
председател. Разбира се, 
няма никой, който да е на-
значен на заплата, всички 
работим доброволно.

Как и кога в края на 
краищата тази дълга и 
трудна борба се увенча с 

успех?
Вие се досещате, че сре-

щу нас стояха много голе-
ми сили. На преден план 
излизаха личности, лично 
заинтересовани, предста-
вители на ресторантьор-
ския бизнес, зависими, но 
това бяха видимите, така 
да се каже, участници. 
Зад тях стоеше цялата 
тютюнева индустрия, 
а тя, знаете, страда 
изключително, когато 
пушенето се ограни-
чава. Така че проти-
вниците бяха много 
силни, имаха много 
голям достъп до 
медиите и имаха 
политическо вли-
яние. Погледнато 
от човешка гледна 
точка, нямахме 
шанс, но Божиите 
планове са били 
други.

В края на 2011 г. 
тогавашният министър 
на здравеопазването 
предложи отново пълната 
забрана за пушене на 
обществени места да 
се върне. И колкото и 
невероятно да беше това 

предложение, колкото и про-
тиводействие да срещна, 
накрая парламентът прие 
отново пълната забрана за 
тютюнопушене на закрити 
и даже на някои открити 
обществени места - като 
детски площадки, стади-
они и др. от 1 юни 2012 
г. Това връщане на забра-
ната предизвика отново 
вълна от съпротива от 
момента на приемането 
й до последните дни на 
миналата година. Имаше 
предложения на различни 
депутати и парламентарни 
групи за отмяната й, има-
ше отново емоции, дебати, 
убеждавания и доказване, 
социологически проучвания 
и преглед на международния 
опит, докато се стигна до 
датата 12.12.2013 г., когато 
се случи чудото. 

Четирима души (в 
това число и моя милост), 
застанахме пред парла-
мента, като всеки от нас 
държеше по един плакат в 
ръка със следните надпи-
си: НЕ на ОТМЯНАТА НА 
ЗАБРАНАТА, ЗДРАВЕТО Е 
ПО-СКЪПО ОТ ПАРИТЕ, 
ЗДРАВЕТО НА ДЕЦАТА 
НИ НЕ Е ЗА ПРОДАН, 

ОБИЧАМ ДА ТАНЦУВАМ, 
КОГАТО НЯМА ДИМ. 
Всъщност, ако трябва 
да сме напълно точни, 
общо бяхме петима чове-
ка - единият снимаше с 
камера, за да разпространи 
информацията по социал-
ните мрежи. Предстоеше 
гласуване в парламента. И 
така, стояхме от 8.30 до 
9.30 ч., докато изчакаме де-
путатите да влезнат и за-
почнат работа. Знаехме, че 
основните противници на 
забраната са представите-
лите на АТАКА и Коалиция 
за България. Очаквахме, че 
те ще бъдат подкрепени 
от болшинството. Но 
...Господ направи невъзмож-
ното. Даде ни победа. На 
нас - общо петима - които 
викахме, скандирахме в 
студената декемврийска 
сутрин, за да постигнем 
нещо хубаво за нашия 
народ. Събори преградите, 
разруши препятствията. 
Аз, разбира се, се молех. 
Знаех, че не съм сама. Зад 
мен имаше много братя и 
сестри от църквата, от 
семейството ми, които 
също се молеха. Честно да 
си кажа, не очаквах Господ 

да обърне такова внимание 
на някаква си забрана за пу-
шене. Та Той има толкова 
по-важни работи да върши 
на нашата земя. Но след 
случилото се ясно разбрах, 
че нашето здраве е в 
Божия план. Моята вяра 
силно се утвърди. Не мога 

да изразя точно с 
думи, но се чувствах 
като старозавет-
ния Гедеон. Пети-
ма души, на които 
Господ даде победа 

срещу многократ-
но превъзхож-
дащ ни и силен 

противник. На 
фона на про-
тестите на 
голяма част 
от българи-
те, които 
продължават 
вече повече 
от 200 дни, 

и все още 
нищо не е по-

стигнато като 
резултат, Господ 
наистина ни подари 
една пълна радост и 

удовлетворение от 

труда ни!
Бих искала да споделя и 

още един много ценен урок, 
който получих от Бога. В 
хода на тази борба, която 
започнахме, минах през ета-
па на войнстващия борец. 
Изпитвах истински гняв, 
а дори и неприязън към 
хората, които искаха да се 
пуши навсякъде, т.е. бяха 
срещу нас. Формално погле-
днато имах право да им се 
ядосвам, защото те използ-
ваха неверни аргументи и 
методи, а нашата позиция 
беше напълно правилна. Но 
в един момент почувст-
вах неудовлетворение от 
себе си, както и че това 
не е Божият път. Осъзнах 
чрез собствения си опит, 
че това, което действа 
и променя, е не гневът, а 
търпението и добротата. 
Убедих се още веднъж като 
вярващ човек, че можем да 
побеждаваме злото само с 
добро. 

Оттук нататък каква 
е работата на Коалиция-
та за живот без тютюнев 
дим?

Имаме добър закон, сега 
остава той да се спазва. 

Сред българите е много 
разпространено мисленето, 
че законът си съществува, 
но той не се отнася за 
мен. Когато сме в чужбина, 
спазваме законите и това 
ни харесва. Защо това да 
не се случи и в нашата ро-
дина. Целта на коалиция-
та е на първо място да се 
спазва закона. Втората цел 
е да подпомогне хората да 
осъзнаят, че тютюнопу-
шенето отнема здравето, 
свободата и парите им. 
Много се спекулира именно 
с думата свобода. Свобо-
дата е криворазбрана в 
контекста на забраната. 
Както и думата демо-
крация, която определе-
но се изкривява в същия 
контекст. Но затова сме 
тук, ние вярващите, за 
да подкрепяме хората, 
които се борят със своята 
зависимост и искат да 
променят живота си. Да 
отворим кабинети, да про-
веждаме 5-дневна програма 
за отказване от тютюно-
пушенето, защото нашата 
мисия тук на земята като 
църква е да служим на Бога 
и хората.
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Нашата мисия 
е да служим на Бога и хората



Първата държава в света, дала 
правото на жените да гласуват

Когато си малък, колкото мънич-
кия изолиран тихоокенски остров 
на име Питкерн, е много приятно 
да се окажеш “пръв”. Питкерн е 
първата “държава” в света, която 
дава право на жените да гласуват. 
Това беше отбелязано празнично 
през ноември 2013 г. 

През 1838 г. е приета консти-
туция, според която жените на 
острова имат правото да гласуват, 
а за децата има задължително 
образование. 

Нова Зеландия често претенди-
ра да е първата “държава” в света, 
която дава правото на глас на 
жените (през 1893), но в повечето 
речници е посочван Питкерн, като 
допълнително към термина “дър-
жава”,  се уточнява значението му 
като “територия на един народ”. 
Питкерн се смята за територия 

на Великобритания и често се 
нарича “британска задмор-

ска земя.” 
Събитието 

беше тър-
ж е с т -

вено отбелязано в края на 2013 
г. Бяха изпратени поздравителни 
писма по случай годишнината от 
национални и международни орга-
низации на жените по цял свят. 

Във връзка с юбилея една жена 
от Питкерн, работеща в учебния 
център на острова, със седалище 
Ангвин (Калифорния/САЩ), заяви 
следното: “Горда съм, че моите 
предци оценяват достатъчно въз-
можността за образование, както 
и право на глас на жените наравно 
с мъжете от толкова дълго време, 
преди всяка друга страна в света. 
И всичко това е постигнато без 
демонстрации, гладни стачки и 
други методи на въздействие, кои-
то виждаме днес в толкова много 
страни на света.”

Днес на острова, ако мъж или 
жена на възраст 18 или 
повече години не упражни 
правото си на глас, му се 
налага глоба, така че 
избирател-
ната 

активност е 100-процентова.
Днес на острова живеят 36 

жители, навършили възраст за 
гласуване. Между тях 19 жени и 
17 мъже. Цялото население е около 
60 души.

Повечето от тези жители са 
потомци на разбунтувалите се 
някога моряци на британския кораб 
HMS Bounty срещу капитан Уилям 
Блай. След бунта (април 1789 г.) 
бунтовниците са потърсили убе-
жище от британските власти и са 
го намерили на остров Питкерн. 
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Д-р Ани  Радилова, 
специалист по  
дентална медицина

В човешкия организъм съ-
ществува едно оптимално 
алкално-киселинно равновесие, 
защото Бог е постановил това 
за наше добро. То се определя 
от постоянната концентрация 
на водородните йони  (Н+) в 
тъканите и кръвта, т.е. едно 
постоянно рН. Стойностите 
варират от 0 до 14, като 
нормата е между 7,35 до 7,45. 
Тя се поддържа по естествен 
начин, освен в случаите на 
остра метаболитна ацидоза, 
неконтролиран диабет, продъл-
жителна жълтеница, отравяне 
с аспирин или силно стомашно 
разстройство.

Медицината установява, че 
киселинното натоварване на 
организма расте и този алкално-
киселинен баланс се нарушава. 
Поради модерните ни навици 
на хранене и живот може да 
се стигне до незадоволително 
снабдяване с минерални веще-
ства и от там - до увеличено 
натрупване на киселини. Има 
две главни причини за това:

1. В организма постъпват 
по-малко алкални минерали. 
Днес предпочитаните храни от 
човека са месо и производните 
му, особено червените меса, 
млечни продукти,  изобилие от 
сладкиши, бял хляб, яйчен крем, 
спагети и др. видове паста, 
плодови желета, пържено тофу, 
газирани безалкохолни напит-
ки, чай, кафе, кофеин, тютюн, 
шоколад, алкохол. Тук можем 
да поставим и лекарствените 
продукти. Те доставят на 
организма ни преизобилно ки-
селини. Доставящите алкални 
минерали храни и продукти са 
на по-задна позиция в диетата 
на съвременния човек. Това са 
плодове, зеленчуци, зеле, кар-
тофи, билков чай и др. По-долу 
ще предложим по-пълен списък 
с такива. Трябва да имаме пред-
вид факта, че почвата е много 
по-деминерализирана откъм 
алкални минерали днес, откол-
кото преди години, т.е. даже 
и плодовете, и зеленчуците са 
обеднели на тези така необхо-
дими за здравето ни съставки. 
За съжаление безотговорното 
замърсяване на планетата ни 
и неправилното използване 
на ресурсите й са дали своя 
отпечатък.

2. Организмът има повише-
на нужда от алкални минерални 
вещества за буфериране на 
киселините. С консумирането 
на предпочитаните нездраво-
словни храни, изброени по-горе, 
както и при СТРЕС, се отнемат 
получаваните и складирани 
важни минерали. Към това се 
прибавя и фактът, че самият 
ни организъм отделя и изхвър-

ля киселини ограничено, което 
води до по-голяма потребност 
от минерали за неутрализира-
не на остатъчните киселини. 
Минералните вещества са 
жизнено необходими за тяло-
то, тъй като то не може да 
си ги произведе, а трябва да 
ги получи от храната, която 
обичаме и избираме. Важни са 
минералните соли на магнезия, 
калия, натрия, калция, фосфора. 
Ако менюто ни е бедно на тези 
елементи, организмът ни си ги 
набавя от самия себе си - напри-
мер калция взима от зъбите и 
костите, където той се “скла-
дира”. И ето ти, не след много 
години, намаляване на костната 
плътност и стигане до така 
разпространената болест на 
нашето съвремие - остеопороза. 
Съществува разбиране, че на 
прекалената висока киселин-
ност в организма се дължат 
повечето болести на тялото, 
включително сърдечно-съдови-
те и онкологичните.

Ползите от алкалната 
диета се долавят отчетливо 
от хората, които я предпоча-
тат: по-добро храносмилане, 
подобрен тонус на кожата, ос-
вобождаване от подут корем, 
повишена енергия, подобряване 
в паметта и концентрация-
та, заглушаване на острите 
желания да изядеш “един тон 
сладкиши”, да изпиеш любима 
газирана напитка, шоколад или 
кафе. Ето и по-непопулярни 
източници на алкални храни - 
люцерна, авокадо, свежа кайсия, 
артишок, броколи, брюкселско 
и обикновено зеле, пъпеш, кар-
фиол, череши, кестени, нар, 
лимони, кокосово мляко, прясна 
и сладка царевица, краставици, 
патлаждани, чесън, джинджи-
фил, цариградско грозде, пресен 
и суров хрян, праз лук, спанак, 
марули, манго, дини, смокини, 
домати, копър, целина, карфи-
ол, лук, чесън, червено цвекло, 
семена и масла от слънчоглед, 
тиква, сусам, орехи, бадеми, 
елда, просо, овес, кафяв ориз.

И обратно, при киселинна 
диета се наблюдава лесна умо-
ряемост, подпухналост сутрин, 
раздразнителност, мигрена, 
събуждане по няколко пъти 
нощем, мазна кожа, болки в 
ставите и мускулите. 

 Като вярващи хора знаем, 
че всяко добро за човека идва 
от Бога. Той като наш Създа-
тел отлично познава тялото 
ни и нуждите му. Нека Му се 
доверим и да изберем разумна-
та диета, която е най-близо 
до естествената храна, а не 
до изкуствено обработената 
и създадената. Нека изберем и 
вътрешния мир и спокойствие, 
които произлизат единствено 
от молитвата и общуването с 
Божието слово, за да се радваме 
на един наистина качествен 
живот.

баланс за
алкално-киселинният

важен

нашето

защо е

здраве?
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Малко събития 
в историята 
разделят 
народите така, 
както делото 
на френския 
войник Алфред 
Драйфус. 

Въпреки че е евреин, Драйфус 
служи като капитан във френска-
та армия, даже получава позиция 
в Министерството на войната. 

По време на войната от 1894 
г. едно анонимно писмо било взе-
то от германското посолство 
и било дадено във френското 
Министерство на войната. То 
било адресирано до германския 
военен аташе, полк. Максимилиан 
фон Шварцкопен. Писмото било 
вид военен документ, чийто ав-
тор се надявал то да попадне в 
германския полковник. Било ясно, 
че френски офицер с достъп до 
секретна информация предава 
своята държава.

За нещастие, почеркът бил по-
добен на този на Драйфус. Веднага 
подозрението паднало върху него 
и въпреки твърдото заявление, 
че е невинен, той бил извикан на 
военен съд. Драйфус е обявен за 
виновен и осъден на доживотно 
заточение на Дяволския остров. 
Този остров, намиращ се край 
бреговете на Френска Гвиана, 

представлява най-страшната 
каторга на света.

Незабавно братът на Драйфус 
и неговата жена подемат една 
усилена и непрекъсната работа с 
цел да убедят правните органи, че 
е допусната огромна несправедли-
вост. Но били нужни нови факти, 
преди случаят да бъде подновен. 
През 1896 г. това допълнително 
доказателство било на разположе-
ние. В тази година полк. Пикар, 
началник на информационния клон 
на френските тайни служби, се 
добира до части от писмото, 
изпратено на полк. фон Шварц-
копен, който навремето разкъсал 
и изхвърлил писмото в кофата 
за боклук, но то било открито 
от един френски служител. Без 
съмнение, писмото показвало, че 
майор Естерхази, унгарец, служил 
във френската армия, е предате-
лят. Пикарт, убеден, че Драйфус 
е невинен, а Естерхази - виновен, 
предава информацията на шефа 
и помощник-шефа на генералния 
щаб на френската армия. Въпреки 
убедителните доказателства, те 
все още вярват във виновност-
та на Драйфус и забраняват на 
Пикар да води следствие. За да 
са сигурни, че той няма да се 
занимава занапред с въпроса, го 
трансферират на отдалечена 
част от Тунизия, която е френска 
колония.

Крайна 
несправедливост
В отчаяното си усилие да 

поддържа решението на френския 
военен съд, полк. Анри, заместник-
директор на иформационния щаб 

на френската армия, препраща 
подправено писмо, което, ако  
беше истинско, не би оставило 
съмнение за вината на Драйфус. 
Но преди да отиде в Тунизия, 
полк. Пикар е оставил недвусмис-
лено доказателство пред приятел 
адвокат и пред помощник-предсе-
дателя на френския сенат. Така 
тези двамата били убедени в 
невинността на Драйфус.

Очевидно братът на капи-
тан Драйфус е успял да научи 
за материала, написан от майор 
Естерхази. През 1897 г. той 
пише до министъра на вой-
ната, обвинявайки Естерхази 
в криминално престъпление, 
заради което брат му е осъден. 
Под натиск военният съд на 
генералния щаб на френската 
армия оправдава Естерхази. За-
ради значителната омраза към 
евреите във Франция по онова 
време, избухва една активна 
кампания в пресата срещу тези, 
които се опитват да променят 
присъдата. Но и други смели 
хора в защита на Драйфус се 
заемат със случая и сред тях 
най-убедителен се оказва Емил 
Зола, който написва своето от-
ворено писмо до президента на 
Република Франция, озаглавено 
“J’accuse” - “Аз обвинявам”. 

С директни и остри думи 
Зола обвинява Министерството 
на войната в умишлено усилие да 
прикрие огромната несправедли-
вост в аферата Драйфус. Заради 
своите думи, Зола е осъден на 
едногодишен затвор. Ето защо 
той търси убежище в Англия.

Продължава на стр.14

Аферата
Драйфус
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Продължава от стр.13

През 1899 г. Драйфус е върнат 
от Дяволския остров и съдът над 
него - повторен. Новият военен съд 
с гласове 5:2 е един от най-обърка-
ните в историята. Той решава, че 
Драйфус е виновен със смекчаващи 
вината обстоятелства и го осъжда 
на 10 години затвор. Широката 
общественост е възмутена. Ня-
колко години по-късно френското 
правителство решава да помилва 
Драйфус. През 1903 г. има молба 
за второ изслушване пред апела-
тивен съд и през юли 1906 г. този 
съд отменя решението от 1894 г. 
Драйфус е напълно реабилитиран. 

По време на Първата световна 
война Драйфус служи като лей-
тенант полковник в народната 
армия, същата която беше се от-
несла към него така презрително.

Чрез едно-единствено изфабри-
кувано доказателство, Драйфус е 
осъден на доживотен затвор на 
Дяволския остров, едно от най-
злокобните места за заточение.

Съвършеният съд

Със сигурност правосъдието в 
този свят никога не е абсолютно 
справедливо. Много невинни хора 
са обявявани за виновни в прес-
тъпления, които те никога не са 
извършили, но огромен е броят и на 
тези, виновни в наистина ужасни 
престъпления, които са счетени за 

невинни. Колко е различен Божият 
съд! Всеки човек уверено може да 
застане пред Бог, знаейки, че Той с 
безпогрешна точност ще определи 
вечната му съдба.

Апостол Павел е изправен на 
съд и животът му се оказва в 
ръцете на безкрупулния и омра-
зен на всички император Нерон. 
Докато изслушва изключително 
несправедливото решение при-
съда тук на Земята, той вижда 
и очаква Божия съд, засягащ не-
говата вечна съдба. Ето думите 
му, записани в II Тимотей 4:7, 8, 
които наблягат точно на това: “С 
добрия подвиг се подвизавах, пътя 
свърших, вярата опазих; прочее, 
очаква ме венецът на правдата, 
който ще ми даде в оня ден Гос-
под, Праведния Съдия; и не само 
на мене, но и на всички, които 
са възлюбили Неговото явяване.”

Какъв контраст между Нерон 
и Бог! Тъжно е, че има християни, 
които поставят Бог в светлина-
та на несправедливите съдии. Те 
твърдят, че Бог е тиранин, който 
решава кой да бъде спасен и кой да 
бъде изгубен. Тази грешка правят 
вярващите в предопределението. 
Но тя не произлиза от Божието 
слово. Псалом 61:13 ни казва за 
Бог: “...Ти ще въздадеш всекиму 
според делата”. За църквата в 
Тиатир Исус казва: “... и всекиму 
от вас ще въздам според делата 
му” (Откровение 2:23).

Няма да има грешка в Божия 
съд. Никой невинен мъж или жена 

няма да бъде наказан заради греш-
ките на друг. 

Спасените съдии

Не само ангелите ще имат 
привилегията да видят записано-
то от Бог, но и спасените също. 
“И видях престоли и седналите 
на тях, на които бе дадено да 
съдят” (Откровение 20:4). За този 
същия съд апостол Павел пише: 
“Не знаете ли, че светиите ще 
съдят света? И ако светът бъде 
съден от вас, то вие недостойни 
ли сте да съдите най-малките 
работи?”

Както ангелите, така и изку-
пените хора по-късно, ще видят 
Божията правда. Бог няма да 
допусне грешка. Всеки, който е 
отишъл при Него чрез заслугите 
на Исус Христос, ще бъде спасен. 
Всеки, който е победил чрез кръв-
та на Агнето и думите от Не-
говото свидетелство, ще получи 
короната на живота. Не е нужно 
никой християнин да се страхува 
от Божия съд. Още повече, когато 
знае, че Христос ще се изправи 
вместо него в съдилището.

Всеки съд може да допусне 
грешка, но Божият е съвършен. 
Всеки, който остави живота си 
в Божиите ръце, чрез смъртта и 
службата на Исус, ще бъде спасен 
в онзи велик ден, в който Той ще 
дойде. Каква сигурност и спокой-
ствие има в служенето на великия 
Съдия!

Всеки съд може да допусне грешка, 

но Божият е съвършен.

Дяволският 
остров
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Едно изпълнено видение
Продължава от стр.4

Днес, с българското издание, число-
то на езиците, издаващи “Адвентен 
свят дайджест” са 17, освен седемте 
езика, на които се издава главното 
списание. Това вече е много повече от 
визията, която е имал Клод Ричли, 
когато стартира инициативата с 
Евроазиатската дивизия за новия 
съкратен (дайджест) формат: “На-
дявах се тази формула да бъде от 
полза за 7 или 8 адвентни полета 
с горе-долу толкова езици, основно 
европейски,  но като гледам послед-
ното развитие на нещата, виждам 
само списанието“Адвентен свят Дай-
джест”, издавано поне на 30 езика.”

Ричли вече води разговори със 
служители на църквата в Централ-
на Америка, където маите все още 
говорят на родните си езици, и се 

надява да види добавянето на превод 
на три или четири местни езика през 
следващите 2-3 години, например киче 
и кегчи - говорещи се в Гватемала или 
Папимиенто (бивши холандски колон-
ни в Южна Америка). Потенциалът 
за включване на други езици в Азия 
също е висок: във Филипините има 
желание списанието да се издава на 
кебуано и тагалог. В страните от 
Югоизточна Азия е особено необходи-
мо да се снабдяват нашите членове с 
печатни материали, за да се интегри-
рат по-добре към големите адвентни 
семейства: Виетнам, Камбоджа, Непал 
могат също един ден да имат своето 
списание  “Адвентен свят дайджест”. 
Разбира се, и в Европа, може да бъде 
направено повече. 

Тогава смело можем да заявим, 
че видението, което Бог дава 
някога на Елън Уайт за потоци 

светлина по целия свят чрез един 
скромен “малък вестник”, е повече 
от изпълнено. Всеки ден, някъде 
по света, някой чете списанието 
“Адвентен свят”. Всеки ден, някъде 
по света, има някой, който чете 
Адвентист Уърлд или Адвентист 
Уърлд  Дайджест; Всеки ден, някъде 
по света, има някой, който работи 
по подготовката и отпечатва-
нето на следващото издание на 
списанието. Както тогава, и днес 
целта е същата - да се обедини 
пръснатото малко стадо, което 
чака изпълнението на обещанието 
на Господ.

За достъп до Adventist World по 
интернет, ползвайте страницата 
www.adventistworld.org , като изберете 
чрез инструмента за смяна на езици, 
намиращ се в горния десен ъгъл, и 
такъв, който ви е най-познат.
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Цена: 4.00 лв.

Защо книга за пробуждане и 
реформация? Днес мнозина жаду-
ват за нещо повече от това „да 
си играят на църква” и просто да 
вършат онова, което се очаква от 
един християнин. Искат истинско 
преживяване с Христос – за себе си 
и за църквата си.

Тези страници ви срещат с про-
роческата вест на Елън Уайт, която 
насърчава копнежа за по-задълбочена 
опитност и предупреждава за някои 
капани по пътя. Посочва, че Бог 
призовава вярващите, които наричат 
себе си последователи на Исус 
Христос, да изоставят светските 
пътища, да вдигнат кръста си и 
отново да му посветят живота си. 
Време е за истинско пробуждане и 
реформация в Божията църква. Има-
ме работа за вършене – един свят, 
който трябва да бъде предупреден за 
предстоящия край.

•Тази книга събира най-важните 
ръкописи на Елън Уайт по темата за 
пробуждането.

•Помага ни да разграничим 
истинското преживяване от фалши-
вото.

•Обяснява механизмите на този 
процес в християнския живот.

Цена: 11.00 лв.

Книгата „История на изку-
плението” е написана за нашата 
епоха. Дали не като раса от 
измъчени човешки същества сме 
обречени на още нещастия и 
тревоги, или перспективата за 
утрешния ден ще се промени към 
по-добро?

Политиците и учените ни 
дават някаква надежда, но гла-
совете на повечето философи, 
държавници и духовенство звучат 
минорно.

Има ли някъде надежда и 
увереност?

Всяка страница от този 
разказ предлага прозрения за 
историята, почти недостижими 
за който и да е автор, освен за 
писателите на Библията.

Историята на изкуплението е 
истинска военна сага – история 
на борбата между Бог, демоните 
и човека. Тя достига кулминацион-
ната си точка в победоносната 
развръзка, водеща до „ново небе, 
нова земя”, мир и възстановяване 
на всички, които следват Исус 
Христос.

Цена: 10.00 лв.

Христос, Великият Учител, 
дава много от Своите наставле-
ния, докато се разхожда с учени-
ците Си по хълмовете и долините 
на Палестина или докато Си 
почива край езерото, или реката. 
В Своите притчи Той свързва 
небесните истини с обичайни 
неща и случки, които биха могли 
да присъстват в преживяванията 
на обикновения човек…

Познати теми са свързани с 
мисли – истинни и красиви – за 
любящия интерес на Бога към нас, 
за признателността и почитта, 
която Му дължим, и за грижата, 
която е нужно да проявяваме един 
към друг. По този начин уроците 
на Божествената мъдрост и прак-
тическото християнство стават 
убедителни и впечатляващи.

Страниците на тази книга 
са изпълнени със скъпоценни би-
сери на истината и за много от 
своите читатели тя ще придаде 
по-богат смисъл на обикновени-
те неща, които ги заобикалят в 
ежедневието.
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